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گروه علمی و آموزشی- معاون 
حقوقــی و امور مجلس وزیر آموزش 
و پرورش با اشــاره به تصویب لایحه 
رتبه بنــدی معلمــان در کمیســیون 
آموزش و تحقیقات مجلس شــورای 
اســامی، گفــت: تــاش مجموعه 
وزارت آمــوزش و پــرورش اجرای 
رتبه بندی تا پایان فعالیت دولت تدبیر 
و امید اســت. »احمد لاشــکی« در 
حاشــیه  اولین مرکز دیتا سنتر غرب 
کشور در دبیرستان " هوشمند" شهر 
کرمانشاه در جمع خبرنگاران؛ افزود: 
این لایحه دولت در کمیسیون آموزش 
و تحقیقات مجلس شــورای اسامی 
بــه تصویب رســیده و با جمع آوری 
امضــای ۵۰ نماینــده مجلس مقرر 
شــده خارج از نوبت کلیــات آن در 
صحن علنی مجلس تصویب شــود.

وی گفت: انشــاالله با تصویب کلیات 
لایحه در صحن مجلس؛ طرح دوباره 

برای اصاح به کمیســیون آموزش و 
تحقیقات برخواهد گشــت و سپس 
در صحن مجلــس به تصویب نهایی 
خواهد رسید.او اظهار امیدواری کرد 
ظرف چند هفتــه آینده این لایحه در 
مجلس شورای اسامی تصویب و تا 
پایان دولت اباغ شود.معاون حقوقی 
و امــور مجلــس وزارت آموزش و 
پرورش در ادامه با اشــاره به جمعیت 
یک میلیــون نفری معلمان سراســر 
کشــور افزود: برای واکسیناســیون 
معلمان حوزه های مختلف آموزشی 
کشور به چند میلیون دوز واکسن کرونا 
نیاز اســت و به همین خاطر روند این 
طرح سنگین باید در ستاد ملی مقابله 

با کرونا تصویب شود.
او گفت: اگر ســتاد ملی مقابله با 
کرونــا، طرح وزیر آموزش و پرورش 
مبنی بر واکسیناســیون معلمان حوزه 
آموزشــی را تصویــب و تــا ابتدای 

ســال تحصیلی اجرا شود حتما سال 
تحصیلی جدید در مدارس حضوری 
برگزار خواهد شد.لاشکی، در پاسخ 
این ســوال که آیا دانــش آموزان نیز 
واکسیناســیون می شوند؟ نیز گفت: 
واکسن در تمام دنیا هنوز برای افراد زیر 
۱۸ سال تجویز نشده  و ما هم مشمول 
این قاعــده هســتیم، بنابراین دانش 
آموزان با همان رعایت پروتکل های 
بهداشــتی، فاصله گذاری اجتماعی، 
ضدعفونــی تمــام ســطوح محیط 
آموزشی، رعایت زدن ماسک و دیگر 
مسائل بهداشتی سرکاس ها حضور 
پیدا خواهند کرد.معاون حقوقی و امور 
مجلس وزارت آمــوزش و پرورش 
کشور در سفر یک روزه خود به استان 
کرمانشــاه روز سه شــنبه اولین مرکز 
دیتا سنتر غرب کشــور در دبیرستان 
" هوشــمند" شهر کرمانشاه را افتتاح 
و از حوزه هــای برگزاری امتحانات 

نهایی پایه نهم و دوازدهم این شــهر 
نیــز بازدید کرد. لاشــکی، احداث و 
راه انــدازی اتاق مرکز اطاعات )دیتا 
ســنتر( و کاس های هوشمند برای 
تولید محتوا مطالب درســی را گامی 
در راستای تحقق عدالت آموزشی در 
مدارس کشــور اعام کرد و گفت: با 
راه انــدازی اینچنین مراکزی، مطالب 
درســی با کیفیت عالی توسط معلمان 
درجــه یک ارایــه و از طریق فضای 
مجــازی در اختیار دانش آموزان قرار 
می گیرد. راه اندازی این مراکز تحقق 
شعار "نصیب" و عدالت آموزشی مد 
نظر مقام معظم رهبری است که امروز 

در این تحقق یافته است.

معاون وزیر آموزش و پرورش:

تلاش وزارت آموزش و پرورش اجرای طرح رتبه بندی 
معلمان تا پایان دولت است

گــروه علمی و آموزشــی- 
محمدمهدی طهرانچی رئیس دانشگاه 
آزاد اســامی در ادامه ســفر یک روزه 
خود به استان خراسان شمالی، با اعضای 
هیأت علمی و کارکنان دانشــگاه آزاد 
اسامی این اســتان دیدار و گفت وگو 

کرد.
امســال ســخن از مجــوز 
افزایش ۲۵ درصدی شهریه ها در 

میان است
طهرانچــی در این دیــدار با بیان 
اینکه دانشــگاه آزاد اســامی افتخار 
دارد از مســائلی که می توانست آن را 
زمین گیر کند، عبور کرده است، گفت: 
دانشــگاه آزاد اســامی در این برهه با 
واقعیتی تحت عنوان معیشت اعضای 
هیأت علمی و کارکنان مواجه است که 
حاصل اقدامات دولت در حوزه اقتصاد 
و آموزش عالی است. دولت در این دو 
سال و طی چند سال گذشته به صورت 
لجام گسیخته اجازه رشد به تورم را داده 
و از ســوی دیگر نیز با قیمت گذاری و 
بالا بــردن درآمد کارکنان دولت مبتنی 
بــر ایجاد نقدینگی، حقوق را در بخش 
دولتی افزایش داده است. از طرف دیگر 
بــا توجه به اینکه قیمت گذار شــهریه 
دانشگاه آزاد اسامی دولت است، سال 
گذشته تنها اجازه افزایش ۲۰ درصدی 
شهریه را داد و امسال نیز سخن از مجوز 

افزایش ۲۵ درصدی است. 
رئیس دانشگاه آزاد اسامی افزود: 

بدین ترتیب اعضــای هیأت علمی و 
کارکنان ما در شرایط سخت اقتصادی 
کشــور، تحت فشــار قرار گرفته اند. 
ســؤال این است که کارکنان و اعضای 
هیأت علمی دانشگاه آزاد اسامی چه 
گناهی مرتکب شــده اند که باید تاوان 
تصمیم گیری آمــوزش عالی دولتی را 

بدهند؟
انتقــاد طهرانچی از افزایش 

۲۰ درصدی شهریه
طهرانچی به افزایش صددرصدی 
حقــوق اعضــای هیــأت علمی در 
دانشگاه های دولتی اشاره کرد و گفت: 
زمانی کــه درباره افزایــش دوبرابری 
حقوق در دانشــگاه های دولتی سؤال 
می شــود، وزرای مربوطه باید به عنوان 
عضو هیأت امنای دانشگاه آزاد اسامی 
نسبت به این قشر خدوم آموزش عالی 
حساسیت داشته باشند و چرا در تأیید 
تعرفه شهریه تنها ۲۰ درصد افزایش را 

مصوب می کنند؟
وی خاطرنشان کرد: متأسفانه عدم 
جامعه نگری و نگــرش به ماحظات 
واقعی، باعث شــده که امروز به یکباره 
پس از بهم ریختــن اوضاع اقتصادی 
کشــور، همکاران خدوم و زحمتکش 
دانشگاه آزاد اســامی که خواسته ای 
بحق تحت عنوان رسیدگی به معیشت 
دارند، دچار مشکل شوند. اتفاقاتی که 
طی یک سال گذشته در حوزه آموزش 
عالی غیردولتی افتاده و نیازمند بازنگری 

است.
عضو هیأت امنای دانشــگاه آزاد 
اســامی با بیان اینکه این دانشگاه در 
شــرایط ســخت کرونایی توفیقات 
زیادی داشــته است، تصریح کرد: اگر 
برای شــرایط کرونا کــه دولت وعده 
گشایش زودهنگام دانشگاه را داده بود، 
تدبیر نمی کردیم و ۱۳ اسفندماه ۱۳۹۸ 
بخشــنامه آموزش مجــازی را صادر 
نکرده بودیم، در سال گذشته با چالش 
بسیار پیچیده ای مواجه می شدیم، چرا 
که مجبور به حذف یک ترم می شــدیم 
و در ایــن صورت ضربه آموزشــی به 
دانشجویان وارد می شد که بحمدالله با 
مشارکت و همکاری اساتید و همراهی 
دانشــجویان، موفق بــه برگزاری ترم 

تحصیلی کامل شدیم.
افزایش  جامعــه ظرفیــت 

شهریه را ندارد
طهرانچی خاطرنشــان کرد: در 
شرایط اقتصادی کنونی و برای افزایش 
حقوق کارکنان و اعضای هیأت علمی 
آیا می توانیم شــهریه را دوبرابر کنیم؟ 
پاســخ منفی اســت، چرا که شهریه و 
تحصیل دانشــجویان در جایگاه پنجم 
ســبد خانــوار قرار دارد و چه بســیار 
خانواده هایی که با افزایش شــهریه ها، 
فرزندان خود را از مدارس غیرانتفاعی 
به دولتی برده اند. بنابراین جامعه ظرفیت 

افزایش شهریه را ندارد.
تلاش برای پرداخت بموقع 

پاداش بازنشستگی
دکتر طهرانچی با بیان اینکه عمده 
جذب نیروی دانشــگاه آزاد اسامی از 
ســال ۱۳۷۰ صورت گرفته و در نتیجه 
تــا دو ســال آینده با حجــم بالایی از 
بازنشستگی همکاران مواجه خواهیم 
بــود، تصریح کرد: تاش داریم پاداش 
بازنشســتگی این همــکاران خدوم 
بموقع پرداخت شود.عضو هیأت امنای 
دانشگاه آزاد اسامی با طرح این سؤال 
که آیا بــازار آموزش در ایران، کیفیت، 
مقبولیت و مزیت خود را از دست داده 
است، گفت: آموزش همچنان جایگاه 
مزیــت رقابتی خــود را دارد، اما دیگر 
مدرک دانشگاهی مزیت و جایگاه قبل 
را ندارد. شــرکت ۶۰۰ تا ۷۰۰ هزار نفر 
در کنکور پزشــکی گواه این است که 
آموزش همچنان جایگاه خود را دارد، اما 
آموزش باید تضمین کننده آینده شغلی 
باشد. بنابراین دانشگاه آزاد اسامی اگر 
می خواهد باقی بماند، باید به آموزشی 
روی آورد که آینده شــغلی جوانان را 
تضمین کند، چرا که دیگر آموزش های 
رشــته محور پاســخگوی نیاز جامعه 
نیســت.وی افزود: باید با اطاع، برنامه   
ریزی و استفاده از تجربیات موفق دیگر 
دانشــگاه های جهان و منطبق با نیاز و 
آمایش سرزمینی، آموزش هایی که آینده 

جوانان را تضمین می کند، ارائه کنیم.
رئیس دانشگاه آزاد اسامی با بیان 
اینکه متأسفانه این دانشگاه در گذشته 

ســرمایه خود را به سرمایه فعال تبدیل 
نکرده بود، تصریح کرد: سرمایه واقعی 
دانشگاه آزاد اسامی نیروی انسانی آن، 
اعتماد و اعتقــاد مقام معظم رهبری به 
حفظ کیان این دانشــگاه و در کنار آن، 
امکانات منقول و غیرمنقول آن اســت. 
بنابراین تاش و برنامه ریزی داریم که 
در یک مســیر منطقی سرمایه و ثروت 
دانشگاه را به سرمایه مولد تبدیل کنیم. 
به عنوان مثــال در واحد اصفهان یک 
خانــم عضو هیأت علمی با تأســیس 
شــرکت دانش بنیان بذر توانست ۱۴۰ 
میلیارد تومان درآمدزایی داشــته باشد. 
کــدام دانشــگاه می تواند تضمین کند 
که در ازای ۵ سال تحقیق چنین مبلغی 
پرداخت کند؟ این نشــان می دهد که 
دانشــگاه آزاد اسامی آینده درخشانی 
دارد و راهــی را که طی می کند، راهی 
اســت که دانشــگاه های موفق دیگر 

کشورها نیز طی کرده اند. 
طهرانچی با اشاره به اینکه برخی 
دانشــگاه های خارجی نیز با مشــکل 
کمبود بودجه ناشی از کاهش دانشجو 
مواجه بوده اند، اظهار داشت: بروز این 
مشکل به دلیل وابســتگی دانشگاه به 
شهریه دانشجویان است. رئیس دانشگاه 
آزاد اســامی در پایان با تأکید بر اینکه 
فعالیت های دانش بنیان سرمایه گذاری 
زودبازده نیست، گفت: یأس و ناامیدی 
از رحمت الهی بزرگترین گناه است و ما 
به آینده دانشگاه آزاد اسامی امیدواریم.

گروه علمی و آموزشی- هم 
اکنون تویوتا یک نسخه ویژه از این 
خودرو را با نام کامل هایلندر هیبرید 
برنز ادیشــن ۲۰۲۲ معرفی کرده که 
در دو نســخه محور جلو و مجهز به 
سامانه تمام چرخ محرک پیش روی 

مشتریان قرار خواهد گرفت
هایلندر در مقایســه با ســایر 
برندهــای مطرح در خانواده تویوتا، 
محصولی جوان محسوب می شود 
زیرا از ســال ۲۰۰۰ روی خط تولید 

قرار گرفته است. 

بویژه نسل چهارم آن که از سال ۲۰۱۹ 
روانه بازار شــده و به سطح بالایی از 
زیبایی و پیشرفت دست یافته است. 
در سال ۱۳۹۸ و طی مطلبی به معرفی 
نســل های مختلف و جزئیات مدل 
۲۰۲۰ این خودرو پرداختیم که اینجا 

می توانید مشاهده و مطالعه کنید.
هــم اکنون تویوتا یک نســخه 
ویــژه از این خــودرو را با نام کامل 
هایلندر هیبرید برنز ادیشــن ۲۰۲۲ 
معرفی کرده که در دو نســخه محور 

جلو و مجهز به ســامانه تمام چرخ 
محــرک پیش روی مشــتریان قرار 

خواهد گرفت.
نســخه برنــز در رنــگ های 
اختصاصی طوسی سیمانی یا سفید 
مرواریدی ارائه می شود. رینگ های 
۱۸ اینچی کراس اوور مذکور نیز از 
مــدل ۵ پره برنزی خواهند بود که با 
نام مشخص شده برای آن هماهنگی 

کاملی دارد.
از جزئیــات ویژه کابین نیز می 
تــوان به روکش صندلــی ها با یک 
نــوار برنــزی، اســتفاده از دوخت 
درشــت برنزی رنگ برای قسمت 
های مختلف کنسول جلو و پوشش 
داخل درب ها، لوگوی 
کفپوش  و  برنــزی 
مخصــوص برای 
قســمت بار و ... 

اشاره کرد.
از آپشــن اســتاندارد هایلندر 
برنز ادیشــن می تــوان به برف پاک 
کن هــای مجهز به سنســور باران، 
آینه دیجیتال دید عقب، مبدل ۱۵۰۰ 
وات بــرق ۱۲ ولت بــه ۱۱۰ ولت، 
لوگوی نورانی هایلندر، نورپردازی 
هوشــمند داخلی و صندلی راننده با 
تنظیم ۱۰ جهته الکتریکی اشاره کرد. 
در این مــدل صندلی های دیگر نیز 
 مجهز به تنظیم ارتفاع و زاویه پشتی 

برقی شده اند.
در قســمت پیشرانه همچنان از 
تپنده ۲.۵ لیتری ۴ سیلندر هیبریدی 
با مجموعه خروجی ۲۴۳ اسب بخار 
استفاده شده است. نمونه محور جلو 
متوسط مصرف سوخت ۶.۵ لیتر در 

سیکل ترکیبی را ثبت کرده است.
این آمار بــرای نمونه مجهز به 
سامانه تمام چرخ محرک برابر با ۶.۷ 
لیتر محاسبه شــده است.قیمت این 
محصول هنوز مشخص نشده است.

گــروه علمی و آموزشــی-   
اسپیس ایکس با خرید دو دکل نفتی 
قدیمی تصمیــم دارد آنها را به بندر 
فضایی شناور تبدیل کند از سال آینده 
فعالیت این سکوهای پرتاب و فرود 

شناور آغاز می شود.
اسپیس ایکس مشغول ساخت 
نخســتین بندر فضایی شناور خود 
اســت و تصمیم دارد از ســال آینده 
میــادی پرتاب هایــی از آنجا انجام 

دهد.
ایان ماسک مدیر ارشد اجرایی 
اســپیس ایکس این جزئیات درباره 
پیشرفت ســاخت این بندر را منتشر 

کرده اســت. این پروژه شــامل دو 
بندر شــناور به نام های Deimos و 
Phobos، )قمرهای کوچک سیاره 
مریخ(است. این بنادر در حقیقت دو 
دکل نفتی قدیمی هستند که اسپیس 
ایکس در اوایل ســال جاری خرید تا 
آنها را به مقرهای پرتاب و فرود شناور 

برای موشک استارشیپ تبدیل کند.
این بنادر فضایی به عنوان محلی 
برای فعالیت های پرتاب موشــک از 

روی آب به کار می روند.
اخیراً جدیدتریــن نمونه اولیه 
موشک استارشیپ )SN15( به طور 
موفقیت آمیز آزمایش شــده است. 

این نخســتین نمونه از موشک است 
که بدون انفجار فرود آمد. به نوشــته 
نشریه ایندپندنت، موشک استارشیپ 

ســال آینده میــادی از بندر فضایی 
شــناور Deimos بــه فضا پرتاب 

می شود.

گروه علمی و آموزشــی-   در 
سال های اخیر ســاعت های هوشمند 
و دســتبندهای سامتی از فعالیت های 
ســاده مثل شــمارش قدم ها پا را فراتر 
گذاشــته اند و می توانند تعداد ضربان 
قلب را اندازه گیری کرده و در صورت 
لزوم هشــدار بدهند.بحــث در مورد 
ساعت های هوشمندی که سامتی ما 
را بررســی می کنند بحثی جدی است. 
اخیراً برای تولید انبوه این ســاعت ها 
تاش های زیادی صورت گرفته است 
و بحث در مورد تول منطق ســامت و 
پایش آن در این باره جدی تر شده است. 
البته هنوز شواهد قطعی در مورد صحت 
و کارآیی آن ها وجود ندارد، اگرچه در 
یک مطالعه که با حمایت اپل در  ســال 
۲۰۱۹ منتشــر شــد  مشخص شد که 
آن ها ممکن است در تشخیص برخی 
از ریتم هــای غیر طبیعی قلب، به ویژه 
در افراد مسن کمک کند. تعداد زیادی 
از مطالعات در این زمینه در حال انجام 
است، از جمله مطالعاتی که به ارزیابی 
این مسئله می پردازند که  آیا یک ساعت 
هوشمند واقعاً می تواند به نجات جان 

افراد کمک کند؟
اکثر این ساعت ها به فناوری »ای 
ســی جی« یا فناوری »ثبت ضربانش 
قلب« مجهز هستند. این فناوری برای 
تشــخیص فیبریاســیون دهلیزی، 

رایج ترین ریتم قلب نامنظم، که حدود 
شــش میلیون آمریکایی بــه آن دچار 
شــده اند طراحی شده است. در ایالات 
متحده، ریتم نامنظم قلبی باعث حدود 
۱۵۰ هزار مرگ در ســال و حدود ۴۵۰  
بستری در ســال می شود و بسیاری از 
افراد از وجود این اختال در بدن خود 

خبر ندارند.
ماننــد بســیاری از فناوری های 
جدیــد که مواردی را در بدن کشــف 
می کند که پزشکان هنوز به طور کامل 
آن ها را درک نمی کنند، این دســتگاه ها 
ممکن اســت در مــورد ضربان قلب 
نامنظم به کاربر هشــدار دهند، اما همه 
بی نظمی ها خطرناک نیســتند. درست 
مثل میکروســکوپ ها که اختراعشان 
باعث شد انبوهی ارگانیسم کوچک را 
ببینیم بدون اینکه بدانیم چه هســتند و 
آیا خطرناک اند یا خیر. به همین ترتیب 
این دستگاه ها انبوهی بی نظمی در ریتم 
را نشــان می دهند که پزشکان ایده ای 
دربــارۀ مفید یا مضر بودن آن ها ندارند. 
برخــی متخصصان توصیــه می کنند 
این دســتگاه ها فقط برای کسانی مورد 
اســتفاده قرار گیرد کــه بیماری دارند، 
اســتفاده از این دستگاه ها را برای افراد 
ســالم توصیه نمی کنند چراکه افراد را 
دچار وســواس های سرسام آور دربارۀ 
سامتیشان می کند. انجمن قلب آمریکا 

تأیید می کند که مانیتورهای ســاعت 
هوشمند می توانند برای بعضی از افراد 
مفید و حتی نجات دهنده باشند. حتی 
الکتروکاردیوگرام در مطب پزشک به 
طور معمول برای همه توصیه نمی شود. 
گروه ویژه خدمات پیشــگیرانه ایالات 
متحده، گروهــی از متخصصان که در 
مورد آزمایشــات غربالگری مشاوره 
می دهند، می گوید که شواهد کافی برای 
اثبات موثر بودن فناوری »ای سی جی« 
وجود ندارد و می تواند هزینه و نگرانی 
بی دلیل برای افراد ایجاد کند. پزشکان 
نگران هستند که هرچه تعداد بیشتری 
از مردم از این دســتگاه ها استفاده کنند 
ممکن اســت ضربان های نامنظم قلبی 
را ببینند که لزوماً خطرناک نیست و به 
همین خاطر با ســیلی از درخواست ها 
برای انجام آزمایش ها و تست های غیر 
ضروری مواجه شویم.خیلی از استفاده 
کنندگان تصور می کنند از این ساعت ها 
می تواند از حمات قلبی پیشــگیری 
کند در حالی که هیچ شاهدی برای این 
ماجرا وجود ندارد. هرچند این احتمال 
دور از ذهن نیســت که در حال ورود به 
دورۀ جدیدی از خدمات پزشکی قرار 
داشــته باشیم که بیماران بتوانند با نگاه 
کردن به ســاعت مچی خود ریتم قلب 
خود را بررسی کنند و در صورت بروز 
مشکل به پزشک اطاع دهند. ظهور این 

فناوری ها در مجموع امر مثبتی است که 
می تواند کیفیت زندگی را بهبود ببخشد 
اما برای دســتیابی به فناوری هایی که 
بتوانند با دقــت این کار را انجام دهند 
و موجب نگرانی و وســواس در مورد 
سامت نشوند نیازمند تحقیقات بیشتر 
اســت. از طرف دیگر باید به دسترسی 
به این خدمات هم توجه داشــت. اگر 
قرار اســت ثروتمندان به این خدمات 
دسترسی داشته باشند و بتوانند به راحتی 
آن را بخرند اما افراد دیگر چنین امکانی 
را نداشته باشــند، این خدمات بیشتر 
موجب نابرابری می شوند. وجود چنین 
فناوری هایی نیازمند خدمات بیمه ای 
گسترده است به طوریکه همه بتوانند از 
آن ها استفاده کنند تا با تبعیض در حوزۀ 

سامت مواجه نشویم.

اسپیس ایکس بندر فضایی شناور می سازد

اما و اگرهای ساعت  های هوشمند برای تضمین سلامتی کاربران

رئیس دانشگاه آزاد چرا اساتید ما باید تاوان تصمیم گیری بخش دولتی را بدهند: 

احتمال افزایش ۲۵ درصدی 
شهریه دانشگاه آزاد

تویوتا هایلندر 2022 نسخه برنز؛ بلند قامت ژاپنی با پیشرانه هیبریدی

رئیس دانشگاه آزاد گفت: با توجه به اینکه قیمت گذار شهریه دانشگاه آزاد اسلامی دولت است، 
سال گذشته تنها اجازه افزایش ۲۰ درصدی شهریه را داد و امسال نیز سخن از مجوز افزایش ۲۵ درصدی است.
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در شرایط اقتصادی کنونی و برای افزایش حقوق کارکنان و اعضای هیأت علمی آیا می توانیم 
شهریه را دوبرابر کنیم؟ پاسخ منفی است، چرا که شهریه و تحصیل دانشجویان در جایگاه 
پنجم سبد خانوار قرار دارد و چه بسیار خانواده هایی که با افزایش شهریه ها، فرزندان خود 
را از مدارس غیرانتفاعی به دولتی برده اند. بنابراین جامعه ظرفیت افزایش شهریه را ندارد.


